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Број: 05/1-50-14-51-14/11 
Сарајево, 20. 04. 2011.          
           
   

ЗАПИСНИК 
са 14. сједнице Независног одбора као независног тијела полицијске структуре 

БиХ 

Сједница је одржана 20. 04. 2011. године, с почетком у 12.30 часова. 

Сједници су присуствовали чланови Независног одбора: Жико Крунић, Бакир 
Даутбашић, Драган Савић, Љубомир Куравица, Виктор Дадић, Станко Нуић, Енес 
Обралија и Зијад Кадић. 

Одсутан је био Мато Јозић, замјеник предсједника Независног одбора. 
Сједници је присуствовала Алма Салкић-Мијић, која је обављала послове 

секретара Независног одбора. 
 Сједницу су пратили Дијана Шатара и Сенад Златар из ОХР-а, Тамер Килиц и 
Фатима Милетић из ЕУПМ-а, Аида Ковач из ФЕНА-е, те Зоран Бркић из Сектора за 
односе с јавношћу ПСБиХ.  
 Четрнаесту  сједницу сазвао је Жико Крунић, предсједник Независног одбора. 
Након што је констатовао да постоји кворум за пуноважан рад, предсједник је 
отворио сједницу. Независни одбор једногласно је усвојио сљедећи  
 

Д Н Е В Н И   Р Е Д    

1. Усвајање Записника са 13. сједнице Независног одбора, одржане 30. 03. 2011. 
године; 

2. Изјашњавање чланова Независног одбора о иницијативи за измјену члана 59. 
Закона о полицијским службеницима БиХ; 

3. Текућа питања. 
 
Ад. 1. Усвајање Записника са 13. сједнице Независног одбора, одржане  
           30. 03. 2011. године 
 
Предсједник Одбора отворио је расправу о Записнику са 13. сједнице Независног 
одбора, одржане 30. 03. 2011. године. 
С обзиром да није било примједаба, Записник са 13. сједнице усвојен је једногласно. 
 
Ад. 2. Изјашњавање чланова Независног одбора о иницијативи за измјену члана 
           59. Закона о полицијским службеницима БиХ 
 
Предсједник Независног одбора Жико Крунић у уводу о овој тачки дневног реда 
истакнуо је да се Независни одбор овим питањем бави дуже вријеме и да је на 



неколико сједница водио расправу о томе. Дао је ријеч г. Тамеру Килицу да изнесе став 
ЕУПМ-а о овој иницијативи Независног одбора. 
Тамер Килиц упознао је чланове Независног одбора са ставовима ЕУПМ-а о овом 
питању. Нагласио је да ЕУПМ-а сматра да одредбу члана 59. Закона о полицијским 
службеницима БиХ не треба мијењати. Основни разлог за то је што у БиХ има 14 
закона о полицијским службеницима и сви су усаглашени, а њима је успостављен и 
систем и начин напредовања у полицијској структури. Ако би члан 59. Закона о 
полицијским службеницима БиХ био измијењен, могао би се пореметити тај систем. 
Обавијестио је чланове Независног одбора да постоји једна радна група која ради на 
измјени Закона о полицијским службеницима БиХ и да су у њу укључени и 
представници полицијских агенција БиХ, те предложио члановима Независног одбора 
да затраже мишљење радне групе о овом питању.  
Предсједник Жико Крунић захвалио је представнику ЕУПМ-а на изнесеним ставовима, 
а затим је дао ријеч представницима ОХР-а да и они изнесу свој став. 
Дијана Шатара је у име ОХР-а обавијестила чланове Независног одбора да ОХР не 
подржава измјену члана 59. Закона о полицијским службеницима БиХ. Навела је да је 
полицијски систем затворен и да тако треба и да остане, да су чланом 59. на прави 
начин прописани услови за руководиоце полицијских агенција и да они с једне стране 
омогућавају напредовање полицијским службеницима, а с друге стране спречавају 
утицај политике на избор директора и замјеника директора полицијских агенција у 
БиХ у мјери у којој је то могуће.  
Предсједник Жико Крунић захвалио је и представницима ОХР-а на изнесеним 
ставовима. 
Отворио је расправу о овој тачки дневног реда. 
Члан Одбора Зијад Кадић нагласио је да сматра да члан 59. Закона о полицијским 
службеницима БиХ треба мијењати тако да се омогући већем броју људи да се 
кандидују на те позиције. То је могуће на више начина. Један од начина је брисање 
посебног услова посједовања чина главног инспектора и три године у том чину и на тај 
начин омогућавање и особама које немају чин а испуњавају друге посебне услове да се 
кандидују. Други могући начин може бити да се посебни услов - посједовање чина 
главног инспектора и три године у том чину - замијени посебним условом посједовања 
чина самосталног инспектора који је стекао услове за главног инспектора.  
Тамер Килиц, правни савјетник из ЕУПМ-а, у вези са расправом члана Одбора Зијада 
Кадића, констатовао је да није у складу са полицијском хијерархијом да се омогући 
прескакање чинова и да са чина самосталног неко дође на мјесто генералног 
инспектора.  
Члан Одбора Станко Нуић истакнуо је да су чланови Одбора у тренутку када су 
отворили расправу о потреби измјене члана 59. имали рационалне разлоге, тринаест 
пријављених кандидата на шест позиција. Навео је да у почетку нису имали податке о 
броју главних инспектора у БиХ. Сада када су ти подаци прикупљени, и показују да у 
БиХ има пуно више главних инспектора него што их се пријавило на конкурс, сматра 
да овај члан не треба мијењати јер нико не зна разлоге зашто се особе које испуњавају 
услове нису јавиле на конкурс, нити је то разлог за измјену закона. 

 



 

Члан Одбора Енес Обралија захвалио је представницима ОХР-а и ЕУПМ-а на 
изнесеним ставовима у вези с иницијативом Независног одбора за измјену члана 59. 
Закона о полицијским службеницима БиХ. Истакнуо је да ово питање није могуће 
посматрати црно-бијело и да има аргумената и за и против ове иницијативе. Међутим, 
желио је скренути пажњу на то да измјеном члана 59. у смислу брисања посебног 
услова посједовања чина главног инспектора у трајању од три године не би било 
забрањено полицијским службеницима да конкуришу, а с друге стране би се 
омогућило и особама које не посједују чин да се пријаве на конкус, што је много 
демократичније рјешење од постојећег.    
Након завршене расправа о овој тачки дневног реда, чланови Независног одбора су 
одлучили да се не изјашњавају о иницијативи за измјену члана 59. Закона о 
полицијским службеницима БиХ на данашњој сједници. 
 
 
Ад. 3. Текућа питања 
 
Предсједник Независног одбора отворио је расправу о овој тачки дневног реда. 
Предложио је да се чланови Независног одбора састану са руководством Државне 
агенције за истраге и заштите како би се детаљније упознали са радом ове агенције.  
Независни одбор једногласно је усвојио закључак да се у мају организује састанак 
чланова Независног одбора с директором и замјеником директора Државне агенције за 
истраге и заштиту у сједишту Државне агенције за истраге и заштиту, с циљем 
сагледавања њиховог рада.  
 
 
Сједница је завршена у 14.30 часова. 

 
 

 
 
Привремени секретар                                                                                   Предсједник                               
Независног одбора               Независног одбора 
Алма Салкић-Мијић                               Жико Крунић 
 


